

السيرة الذاتية المختصرة للأستاذة فقااص حفصة

الاسم و اللقب : فقااص حفصة.

تاريخ و مكان الازدياد: 11 أوت 1976.

الرتبة :أستاذ التعليم العالي.

رقم الهاتف : 0662024170.

البريد الالكتروني : hafsa.fegas@univ-alger2.dz

الشهادات :

1994: شهادة البكلوريا علوم الطبيعة و الحياة.

1998:شهادة الليسانس في اللغة العربية و آدابها.

2003:شهادة الماجستير في الدراسات اللغوية النظرية.

2015:شهادة دكتوراه علوم في الدراسات اللغوية النظرية.

2016:شهادة التأهيل الجامعي.

المسار المهني و الإداري :

2001-2005: شغلت منصب مساعدة تشريعية رئيسية بالمجلس الشعبي الوطني.

2004- 2006: التحقت بجامعة الجزائر بصفة أستاذة مؤقتة.

2006- إلى يومنا هذا: التحقت بجامعة الجزائر بصفة أستاذة دائمة .

2010-2013: شغلت منصب عضو بالمجلس العلمي لكلية الآداب و اللغات بجامعة الجزائر-2.

2014-2016: شغلت منصب رئيسة قسم اللغة العربية و آدابها بجامعة الجزائر-2.

2014-2016 :شغلت منصب رئيسة تحرير مجلة قسم اللغة العربية و آدابها بجامعة الجزائر-2.

2014-2016 : شغلت منصب عضو بالمجلس العلمي لكلية اللغة العربية و آدابها و اللغات الشرقية بجامعة الجزائر-2.

2018-2021: شغلت منصب عضو باللجنة العلمية لقسم علوم اللسان بجامعة الجزائر-2.

2021:الترقية لرتبة أستاذ التعليم العالي .

2022-إلى يومنا هذا: رئيسة اللجنة العلمية لقسم علوم اللسان بجامعة الجزائر-2.

2022-إلى يومنا هذا: شغلت منصب عضو بالمجلس العلمي لكلية اللغة العربية و آدابها و اللغات الشرقية بجامعة الجزائر-2.

Brief CV of the professor Hafsa FEGAS

Name and surname : FEGAS Hafsa

Date and place of birth : 11 August 1976 Algiers.

Rank : Full Professor rank.

phone number : 0662024170.

hafsa.fegas@univ-alger2.dz

Certificates:

1994: Baccalaureate degree in natural sciences and life.

1998: Bachelor degree in Arabic Language and Literature.

2003: Master's degree in theoretical linguistic studies.

2015: PHD of Science degree in theoretical linguistic studies.

2016: University qualification certificate.

Professional and administrative path:

2001-2005: I served as chief legislative assistant in the National People's Assembly.

2004-2006: I joined the University of Algiers as a temporary professor.

2006- to the present day: I joined the Algiers University as a permanent professor.

2010-2013: I was a member of the Scientific Council of the Faculty of Literature and Languages at Algiers-2 University.

2014-2016: I served as Head of the Department of Arabic Language and Literature at the University of Algiers-2.

2014-2016: I was a member of the Scientific Council of the Faculty of Arabic Language Literature and Oriental Languages at Algiers-2 University .

2014-2016: served as editor-in-chief of the magazine of the Department of Arabic Language and Literature at the University of Algiers-2.

2018-2021: I was a member of the Scientific Committee of the Department of Linguistics at Algiers-2 University.

2021: Promotion to full Professor rank.

2022- to the present day: Head of the Scientific Committee of the Department of Linguistics at Algiers-2 University

2022- to the present day: I was a member of the Scientific Council of the Faculty of Arabic Language Literature and Oriental Languages at Algiers-2 University .

Algiers 06-10-2024